



# النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

02 تموز (يوليو) 2025

## QATAR'S ECONOMY INCREASES BY 3.7 PERCENT

Qatar's economy recorded an annual increase of 3.7 percent in the first quarter of 2025 compared to the same period in 2024.

The real gross domestic product (GDP) reached 181.5 billion riyals in Q1 2025, up from 175 billion riyals in Q1 2024. The non-hydrocarbon (non-oil) economy accounted for approximately 63.6 percent of the real GDP—about 115 billion riyals—compared to 62.6 percent during the same period in 2024.

The growth in the non-oil economy was mainly driven by increases in the following sectors: manufacturing (5.6%), construction (4.4%), real estate activities (7%), transportation and storage (3.5%), wholesale and retail trade (14.6%), and accommodation and food services (13.8%).

[Source: \(Al-Khaleej UAE Newspaper, Edited\)](#)



## الاقتصاد القطري ينمو 3.7 في المئة

حقق الاقتصاد القطري نمواً بلغت نسبته 3.7 في المئة خلال الربع الأول 2025 على أساس سنوي، قياساً إلى الفترة ذاتها من العام الماضي 2024.

وبلغ الناتج المحلي الإجمالي والأسعار الثابتة، مستوى 181.5 مليار ريال في الربع الأول 2025، مقارنة بـ 175 مليار ريال في الربع ذاته من العام السابق. وشكل الاقتصاد غير الهيدروكربوني (النفطي)، نحو 63.6 في المئة من حجم الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي، أي حوالي 115 مليار ريال، بعد أن كانت مساهمته حوالي 62.6 في المئة خلال الفترة ذاتها من 2024.

ويرجع نمو الاقتصاد غير الهيدروكربوني، إلى النمو في قطاع الصناعة التحويلية بنسبة 5.6 في المئة، وقطاع التشييد بنسبة 4.4 في المئة، وقطاع الأنشطة العقارية بنسبة 7 في المئة، وقطاع النقل والتخزين بنسبة 3.5 في المئة، وقطاع تجارة الجملة والتجزئة بنسبة 14.6 في المئة، وقطاع أنشطة خدمات الإقامة والطعام بنسبة 13.8 في المئة.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

## EUROZONE INFLATION INCREASES BY 2 PERCENT

The harmonized index of consumer prices in the Eurozone rose by an annual rate of 2 percent in June, following a 1.9 percent increase in May.

According to official data from Eurostat, core inflation increased by 2.3 percent year-on-year in June, matching the same pace as in May and meeting forecasts. Monthly inflation in the harmonized consumer price index stood at 0.3 percent in June, up from 0 percent in May.

Core consumer prices also increased by 0.4 percent month-on-month in June, compared to no change in May.

[Source: \(Al-Khaleej UAE Newspaper, Edited\)](#)



## ارتفاع التضخم 2 في المئة في منطقة اليورو

ارتفع مؤشر أسعار المستهلك الموحد لمنطقة اليورو بمعدل سنوي بلغ 2 في المئة في يونيو/حزيران الماضي، بعد زيادة بنسبة 1.9 في المئة في مايو/أيار.

وأظهرت البيانات الرسمية الصادرة عن مكتب الإحصاء الأوروبي (يوروستات) ارتفاع مؤشر أسعار المستهلك الأساسي بنسبة 2.3 في المئة على أساس سنوي في يونيو، بنفس وتيرة مايو/أيار، محققاً توقعات بنسبة 2.3 في المئة. وبلغ معدل التضخم على أساس شهري في مؤشر أسعار المستهلك المنسق لمنطقة اليورو، 0.3 في المئة في يونيو، مقابل 0 في المئة في مايو. وارتفع مؤشر أسعار المستهلك الأساسي بنسبة 0.4 في المئة على أساس شهري خلال ذات الفترة، بعد أن كان 0 في المئة في مايو.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

## IMF: ALGERIA'S GROWTH SLOWS, URGES URGENT REFORMS

The International Monetary Fund reported a slowdown in Algeria's economic activity, with growth declining to 3.6 percent in 2024 compared to 4.1 percent in 2023.

The current account balance turned into a deficit in 2024 due to reduced hydrocarbon output and lower gas prices. Despite this, international reserves remained robust at \$67.8 billion, equivalent to around 14 months of imports. Inflation dropped significantly from an average of 9.3 percent in 2023 to 4 percent in 2024.

The fiscal deficit widened substantially to 13.9 percent of GDP in 2024 due to a drop in hydrocarbon revenues and higher wage and investment spending. The deficit is expected to remain elevated in 2025.

[Source: \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



## النقد الدولي: الجزائر تسجل تباطؤاً في النمو وهطالبة بإصلاحات عاجلة

كشف صندوق النقد الدولي عن تباطؤ النشاط الاقتصادي في الجزائر إلى 3.6 في المئة في عام 2024، مقارنة بـ 4.1 في المئة عام 2023.

ووفق الصندوق تحول ميزان الحساب الجاري إلى العجز عام 2024 بسبب انخفاض إنتاج المحروقات وأسعار الغاز. بينما حافظت الاحتياطات الدولية على قوتها، حيث بلغت 67.8 مليار دولار، وهو ما يغطي نحو 14 شهراً من الواردات. في حين سجل التضخم انخفاً حاداً من متوسط 9.3 تحول في عام 2023 إلى 4 تحول في عام 2024.

واتسع عجز الموازنة بشكل كبير عام 2024، ليصل إلى 13.9 تحول من الناتج المحلي الإجمالي، نتيجة لانخفاض إيرادات المحروقات وارتفاع الإنفاق على الأجور والاستثمار. ومن المتوقع أن يظل العجز مرتفعاً في العام 2025 الحالي.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

## ارتفاع موجودات "ساما" إلى أعلى مستوى منذ يوليو 2022

ارتفعت موجودات البنك المركزي السعودي (ساما) خلال شهر مايو 2025، إلى أكثر من تريليوني ريال، بقيمة 81.1 مليار ريال مقارنة بشهر أبريل 2025، والتي كانت 1.919 تريليون ريال، لتسجل أعلى مستوى في نحو 3 سنوات وتحديداً منذ يوليو 2022. وأظهرت النشرة الإحصائية الشهرية الصادرة عن "ساما"، ارتفاع الموجودات خلال مايو 2025 مقارنة بذات الشهر من العام 2024 بالرغم من انخفاض ودائع لدى البنوك بالخارج بنسبة 1.5 في المئة، وبلغت 436.9 مليار ريال، مقابل 433.45 مليار في 2024. وارتفعت الأصول الاحتياطية السعودية 4 في المئة خلال مايو على أساس شهري، لتصل إلى 1.72 تريليون ريال، مدعومة بنمو النقد الأجنبي والودائع في الخارج. في حين تراجعت 2 في المئة على أساس سنوي.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)



## "SAMA's" ASSETS INCREASE TO HIGHEST LEVEL SINCE JULY 2022

The Saudi Central Bank (SAMA) saw its total assets increase to over 2 trillion riyals in May 2025, up by 81.1 billion riyals from April's figure of 1.919 trillion riyals—marking the highest level in nearly three years, specifically since July 2022.

According to SAMA's monthly statistical bulletin, the increase came despite a 1.5 percent year-on-year decline in foreign bank deposits, which stood at 436.9 billion riyals in May 2025, compared to 433.45 billion riyals in May 2024.

Saudi Arabia's reserve assets rose by 4 percent month-on-month in May to reach 1.72 trillion riyals, supported by growth in foreign currency and overseas deposits. However, they declined 2 percent year-on-year.

[Source: \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)

## الاقتصاد المغربي يسجل أعلى نمو منذ 2021

سجل اقتصاد المغرب في الربع الأول من العام الجاري، أفضل أداء فصلي منذ الربع الأخير من عام 2021، بدعم من تحسن الأنشطة الزراعية والصناعية. ووفق بيانات رسمية صادرة، عن المندوبية السامية للتخطيط، فقد نما الاقتصاد المغربي بنسبة 4.8 في المئة في الفترة من يناير/كانون الثاني إلى مارس/آذار، وذلك مقارنة مع 3 في المئة خلال الفترة نفسها من العام الماضي 2024. وجاء النمو مدفوعاً بتحسّن الأنشطة الزراعية والصناعية التي نمت 4.6 في المئة و4.5 في المئة. وقدرت المندوبية السامية للتخطيط، الناتج المحلي في الربع الأول بنحو 329 مليار درهم (حوالي 36.4 مليار دولار). وبينت أن النمو كان مدعوماً بزيادة الطلب المحلي بنسبة 8 في المئة في الأشهر الثلاثة الأولى من العام الجاري، مقارنة مع 4 في المئة خلال الفترة ذاتها من العام الماضي.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)



## MOROCCAN ECONOMY RECORDS HIGHEST GROWTH SINCE 2021

Morocco's economy delivered its strongest quarterly performance since late 2021, driven by improved agricultural and industrial activity.

According to official data from the High Commission for Planning, the economy grew by 4.8 percent from January to March 2025, compared to 3 percent in the same period in 2024. Agricultural and industrial sectors recorded growth rates of 4.6 percent and 4.5 percent, respectively.

The Commission estimated GDP for Q1 at approximately 329 billion dirhams (around \$36.4 billion). Growth was largely fueled by an 8 percent increase in domestic demand during the first three months of 2025, compared to 4 percent during the same period in 2024.

[Source: \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)

## استقرار أسعار النفط وسط ترقب لاجتماع "أوبك+"

استقرت أسعار النفط اليوم الأربعاء 2-7-2025 مع ترقب المستثمرين اجتماع كبار المنتجين هذا الأسبوع الذي سيحدد مستويات الإنتاج لشهر أغسطس/آب. وزاد خام برنت سنتا واحدا مسجلا 67.12 دولار للبرميل، بينما تراجع خام غرب تكساس الوسيط الأميركي خمسة سنتات إلى 65.40 دولار للبرميل. ومنذ وقف الصراع بين إيران وإسرائيل، جرى تداول برنت بين 69.04 و66.34 دولار منذ 25 يونيو/حزيران، مع تراجع المخاوف من تعطل الإمدادات من الشرق الأوسط. ويخطط تحالف "أوبك+" لزيادة الإنتاج بواقع 411 ألف برميل يوميا خلال اجتماعه المرتقب في السادس من يوليو/تموز الحالي.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)



## OIL PRICES STEADY AHEAD OF "OPEC+" MEETING

Oil prices remained stable on Wednesday, July 2, 2025, as investors awaited the upcoming OPEC+ meeting that will determine August production levels.

Brent crude rose by one cent to \$67.12 per barrel, while U.S. West Texas Intermediate crude slipped by five cents to \$65.40 per barrel.

Since the cessation of conflict between Iran and Israel, Brent has traded between \$69.04 and \$66.34 per barrel since June 25, with reduced concerns over Middle East supply disruptions.

OPEC+ is expected to increase output by 411,000 barrels per day in its upcoming meeting on July 6.

[Source: \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)

## ■ GULF INFLATION DECLINES TO 1.7 PERCENT IN 2024

The average inflation rate across Gulf Cooperation Council (GCC) countries fell to 1.7 percent in 2024, down from 2.2 percent in 2023.

According to data from the GCC Statistical Center, notable inflation differences were observed across categories. Housing costs saw the highest increase at 5.7 percent, followed by restaurants and hotels as well as culture and recreation at 1.8 percent each. Education rose by 1.7 percent, food and beverages by 1.5 percent, and miscellaneous goods and services by 1.1 percent. Meanwhile, the healthcare category declined by 0.2 percent, followed by clothing and footwear (-0.7%), communications (-1.0%), tobacco (-1.1%), and furniture (-1.6%). Transport recorded the largest decline at 2.0 percent.

[Source: \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)

## ■ انخفاض معدل التضخم الخليجي 1.7 في المئة

بلغ متوسط معدل التضخم بدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية 1.7 في المئة خلال عام 2024 مقارنة بـ 2.2 في المئة عام 2023.

وأظهرت البيانات الصادرة عن المركز الإحصائي الخليجي، وجود تفاوت ملحوظ في معدلات التغير في المجموعات الرئيسية؛ إذ تصدرت مجموعة السكن الارتفاعات بـ 5.7 في المئة، تلتها مجموعتا المطاعم والفنادق والثقافة والترفيه بـ 1.8 في المئة لكل منهما، ثم التعليم بـ 1.7 في المئة، والأغذية والمشروبات بـ 1.5 في المئة، والسلع والخدمات بـ 1.1 في المئة، في حين سجلت مجموعة الصحة انخفاضاً طفيفاً بـ 0.2 في المئة تلتها الملابس والأحذية بـ 0.7 في المئة، والاتصالات بـ 1.0 في المئة، والتبغ بـ 1.1 في المئة والأثاث بـ 1.6 في المئة، بينما سجلت مجموعة النقل تراجعاً بـ 2.0 في المئة.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

